
Een veilige energievoorziening in onveilige tijden  
 

Poetin, Trump en landen in het Midden-Oosten hebben nu teveel grip op onze 

energierekening. Dat moet snel anders.  

 

De wereld is de afgelopen dagen drastisch veranderd, eens te meer is duidelijk geworden 

hoe belangrijk het is voor de veiligheid van Nederland dat we energie onafhankelijk worden. 

Op dit moment staat onze energieveiligheid onder druk, de zekerheid dat we als Nederland 

altijd energie hebben is niet meer vanzelfsprekend, dit raakt huishoudens, dit raakt onze 

industrie en dit raakt onze veiligheid. Het is wat de VVD betreft tijd om onze 

energieveiligheid veilig te stellen in tijden zoals deze kunnen we ons geen taboes 

veroorloven. Op dit moment zijn onze gasvoorraden voor slechts een kwart gevuld, dat 

betekent dat we nog net voldoende hebben om de winter door te komen. Volgend jaar wordt 

echter een ander verhaal. Bovendien is 27% van ons gas LNG, dat afkomstig is uit Amerika. 

Als er morgen besloten wordt door Amerika dat Nederland geen gas meer krijgt, dan heeft 

Nederland dus een groot probleem. De VVD gaat hier niet op wachten. Daarom doet de 

VVD in dit pamflet vier voorstellen om onze energievoorziening veilig te houden:  

 

1) Noordzee  

 

De bodem van onze Noordzee is gevuld met nog 100 miljard kuub gas, we moeten daarom 

snel werk maken van het leegpompen van de gasvelden op zee. In 2023 was het 

aardgasgebruik circa 32 miljard m3. Hiervan werd één derde deel in Nederland 

geproduceerd. Daarvan was 5,9 miljard m3 afkomstig uit kleine velden op zee. Noordzeegas 

is dus cruciaal om als Nederland zelf in onze energievraag te kunnen voorzien. We hebben 

eerder gepleit voor een sectorakkoord gaswinning Noordzee. Dit sectorakkoord moet de 

komende maanden gesloten worden zodat de productie de komende jaren fors 

opgeschroefd kan worden.  

 

2) Kleine velden, alle vergunningen op de plank nu vrijgeven Nederland heeft een 

forse voorraad aan gas in kleine velden.  

 

Verschillende vergunningen om gas te boren in deze velden liggen al jaren op de plank te 

verstoffen; sommige al bijna 10 jaar! De luxe om te zeggen dat we deze velden niet nodig 

hebben ligt ver achter ons. Het is nu zaak dat de vergunningen worden afgestoft en de 

komende maanden worden verleend. Dit zou ervoor zorgen dat we op korte termijn meer 

gas kunnen winnen; waarmee we de energierekening van onze huishoudens én de 

concurrentiepositie van onze industrie kunnen beschermen.  

  



 

 

3) Taboe van schaliegas afhalen  

 

In 2015 is er voor het laatst onderzoek gedaan naar de winning van schaliegas op een 

veilige manier. Sindsdien heerst er binnen Nederland een taboe over de mogelijkheden van 

schaliegas. We doen er niks mee en durven er zelfs niet over te praten. Tegelijkertijd 

importeren we het wel uit de Verenigde Staten voor de hoofdprijs. Nu bijna een decennium 

na het laatste onderzoek naar schaliegas is de wereld ingrijpend veranderd. De methodes 

om schaliegas te winnen zijn ook enorm ontwikkeld de laatste 10 jaar. Dit samen maakt dat 

het voor de VVD tijd is om het taboe van schaliegaswinning in Nederland af te halen. De 

Nederlandse bodem is gevuld met 200 tot 500 BCM aan schaliegas, dat is 15 keer wat we in 

Nederland in een heel jaar aan aardgas gebruiken! In andere woorden, met schaliegas 

kunnen we de komende 15 jaar voorzien in onze eigen gasbehoefte. De forse inkomsten 

voor de overheid kunnen ten bate komen van onze lokale gemeenschappen en het verlagen 

van de energierekening. Om het taboe van schaliegas af te halen stellen we voor om nu een 

onderzoek uit te voeren naar plekken waar schaliegas in Nederland veilig gewonnen kan 

worden. Zo kan er later in 2025 een zorgvuldig besluit worden genomen over de 

voorwaarden waaronder schaliegaswinning wel en niet toegestaan wordt.  

 

4) Strategisch reserve aanwijzen  

 

De VVD wil de energievoorraad van Nederland veilig stellen in deze onveilige wereld, door 

het winnen van gas op de Noordzee, in kleine velden en winnen van schaliegas zorgen we 

dat energie voor Nederlandse huishoudens en industrie veilig is gesteld. Tegelijkertijd 

moeten we voorbereid zijn op de meest negatieve scenario's. Op het gebied van aardolie 

hebben we daarom strategische reserves; maar op aardgas niet. De VVD is daarom van 

mening dat we ook naar een strategische reserve op het gebied van aardgas moeten toe 

bewegen zodat Nederlanders nooit in de kou komen te zitten én om ervoor te zorgen dat in 

tijden van crisis essentiële diensten kunnen blijven draaien. De snelste route voor het 

aanleggen van een strategische reserve is het (partieel) aanwijzen van een bestaande 

gasopslag die bijvoorbeeld niet onder de 50% vulgraad mag dalen gedurende de winter.  


